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REFERAT: 
 

1. Velkomst v/formanden for DTS Toldudvalg 

Formanden for udvalget Orla Olesen bød velkommen til mødet, som i dagens anledning 
blev holdt i Aarhus. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt. 

3. Opfølgning på mødet med toldledelsen i SKAT den 22. marts 2011 

Toldudvalget havde en opfølgende drøftelse om mødet med toldledelsen. Den overord-
nede konklusion var, at der var tale om et godt og konstruktivt møde, og der er klart 
Toldudvalgets opfattelse, at denne møderække bør fortsætte. Dette var da også meldin-
gerne fra toldledelsens side. Godt at der er udvekslet emner inden mødet, således at 
drøftelserne kan mere målrettes, dog med mulighed for at diskutere mere bredt. 

Det er aftalt med toldledelsen, at der ikke tages referat fra disse møder. 

4. Opfølgning på arbejdet i arbejdsgrupperne vedrørende initiativerne: 

Kompetenceudvikling v/Helle Lundquist og Klaus Hymøller 

Arbejdsgruppen har været samlet og drøftet muligheder mv. vedr. kompetenceudvikling 
på toldområdet. 

Et af fokusområderne her og nu var, hvordan toldområdet, herunder de erfarne toldere, 
tager imod de nye toldere ift., hvordan arbejder Tolden eksempelvis med smuglerikon-
trol, fysisk varekontrol mv. I virkeligheden er der måske mest behov for, at der i første 
omgang prioriteres små og korte introkurser, hvor det basale ift. lovgivning/teori og det 
praktiske arbejde bliver gennemgået, eventuelt bistået af "sidemandsoplæring". Først 
herefter bør der være fokus på mere målrettede og dybdegående kompetenceudviklings-
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forløb. 

Arbejdsgruppen er klar over, at en del af disse "introkurser" allerede findes, men føler 
ikke at det er helt struktureret. Området skal selvfølgelig nærmere undersøges i forhold 
til de vedtagne centrale, regionale og enhedsrelaterede kompetenceplaner. 

Toldudvalget havde endvidere en mere generel drøftelse omkring kompetenceudviklin-
gen på toldområdet, der viste, at der tilsyneladende er et behov - både for erfarne, min-
dre erfarne og helt nye toldmedarbejdere. 

Legal vareførsel og fysisk varekontrol v/Laila Gori og Orla Olesen 

Arbejdsgruppen har haft møde med Erling Hasselager (Padborg) for at indsamle oplys-
ninger omkring legal vareførsel og fysisk varekontrol. 

Toldudvalget havde en mere generel drøftelser om bla. følgende emner: 

 Revisionsrapporter fra EU, specielt inden for forsendelsesområdet 
 Faldet i beslag på varemærkeforfalskningsområdet, hvad er årsagen til dette? 
 Vigtigheden i korrekt tarifering og fortoldning 
 Indførelsen af ICS 
 Fysisk varekontrol kontra smuglerikontrol, hvordan håndteres dette konkret? 
 Ressourceanvendelse ift. den fremtidige måde at arbejde på 
 Hvad siger målbillederne på toldområdet i 2013? 

Arbejdsgruppen arbejder videre med området. 

Projekter på toldområdet v/Søren Månsson og Claus Ulrich-Larsen 

Arbejdsgruppen har skrevet til projekternes tovholdere/projektejere for at få en tilbage-
melding på arbejdet. 

De generelle tilbagemeldinger er, at der fin opbakning fra ledelsen, men at der flere ste-
der er ressourceproblemer og at dimensioneringen i projekterne sjældent holder stik. 
Dette tilskriver arbejdsgruppen, og toldudvalget, de manglende ressourcer generelt. 
Derudover tager ”skrivearbejdet” uforholdsmæssig megen tid i projekterne, specielt for 
tovholderne og specielt i afrapporteringsdelen. 

Toldudvalget drøftede endvidere anvendelsen af ”SMART-modellen” i forbindelse med 
projektarbejdet og var ikke helt sikker på, om denne model var den mest optimale på 
netop toldområdet? Arbejdsgruppen vil indhente erfaringer vedrørende dette i deres ar-
bejde. 

Arbejdsgruppen og det samlede toldudvalg konkluderede, at vi nok må erkende at pro-
jektarbejdet er kommet for at blive, men at det nok skal findes en mere tilpasset model 
ift. toldområdet. Udvalget mener, at projektarbejdet sagtens kan være en fremtidig må-
de at arbejde på, men at det kræver nogen tilpasning, ligesom der skal være sammen-
hæng mellem antallet af projekter og de ressourcer, der rent faktisk er til rådighed. 

Arbejdsgruppen vil fortsat løbende følge udviklingen i projekterne, og speciel følge op i 
forhold til afrapporteringen. 

5. Ressourceanvendelse i tolden i SKAT (fast punkt) 

Toldudvalget besluttede at indtænke ressourceanvendelse i arbejdet i arbejdsgrupperne 
ovenfor, idet det er et gennemgående tema. 
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6. Møder i forbindelse med internationalt samarbejde – UFE 

Punktet udskudt til næste møde. 

7. Status på arbejdet med uniformsaftalen i SKAT 

Den konkrete uniformsaftale er underskrevet. Det arbejder, der udestår er drøftelserne 
omkring mærkning/identifikationen af tøj mv. Det næste møde i denne arbejdsgruppe er 
den 30. marts 2011, hvorefter udbudsmateriale mv. kan udarbejdes og udsendes. Told-
udvalget er repræsenteret i arbejdsgruppen. 

De nye uniformer skal være klart til brug den 1. april 2012. 

Punktet tages med på næste møde i Toldudvalget. 

8. Eventuelt, herunder nyt møde 

Eventuelt 

Ingen emner under eventuelt. 

Næste møde 

Næste møde i Toldudvalget er aftalt til den 31. maj 2011. Mødet holdes på Kystvejen 
ved Københavns Lufthavn. 

 
 


